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EU: Exekutiva EU včera zveřejnila strategii s klamným názvem „Z farmy na vidličku“. Podle
mého názoru by se měla jmenovat spíše „Méně vlastního zemědělství – více dovozů“. Jde o
jednu z klíčových součástek hlavního plánu Komise, který se jmenuje „Zelený úděl“. Tento
plán EU by se také měl jmenovat spíše „Jak zlikvidovat zbytky evropské výroby a vše
dovážet“. V Bruselu prostě všechna svinstva nazývají honosnými jmény.

V případě „F2F“, jak se v bruselské hantýrce označuje strategie Z farmy na vidličku, Komise poprvé
v historii veřejně přiznává, že jejím cílem je snížit objem potravin vyráběných v EU. Záměrem
eurokratů je, aby evropští zemědělci uvolnili místo na trhu dovozům. Tento trend jsem už stihl
vypozorovat na jednotlivých dílčích opatřeních, které projednáme v Zemědělském výboru a na plénu
Evropského parlamentu. Na každém jednání výboru a pléna hlasujeme o nějaké obchodní dohodě,
která umožňuje zvyšování dovozů potravin do EU. Současně nám Komise předkládá ke schválení
další a další předpisy, které komplikují a znesnadňují práci našim zemědělcům.

Do včerejška si leckdo mohl myslet, že je to jen projev „hlouposti“ některých komisařů nebo
nedostatek koordinace v rámci byrokratického molochu, který pak v terénu páchá škody. Včera se
Komise veřejně a písemně přiznala, že jejím záměrem je omezování evropského zemědělství a
zvyšování dovozů potravin do EU.

Komise F2F zveřejnila během našeho včerejšího jednání Zemědělského výboru EP. V předloženém
dokumentu uvádí, že chce pomocí nových právních předpisů dosáhnout v rostlinné výrobě snížení
spotřeby pesticidů na polovinu a snížení spotřeby minerálních hnojiv o 20 %. Zachování současného
množství rostlinné produkce je za těchto podmínek nemožné. Současně chce dále snížit na polovinu
používání antibiotik v živočišné výrobě. To už v v praxi bude znamenat větší úhyny hospodářských
zvířat v chovech.

Nejsem rozhodně stoupencem nadměrného používání chemie na polích a zneužívání léků ve stájích.
Zemědělské předpisy EU jsou však v omezování jejich dávkování druhé nejpřísnější na světě. Hned
po Švýcarsku. Nahrazením evropských potravin dovozem však rozhodně nedosáhneme lepší stravy
pro občany EU. V zemích, z nichž Brusel už nyní povoluje zvyšování dovozů, se používá nejen
mnohem více postřiků a antibiotik. V USA a v jižní Americe se v zemědělství běžně masově používají
látky, jejichž aplikace je v Evropě zakázána, protože u nich byla prokázána nebezpečnost pro zdraví
spotřebitelů.

Komisí plánované omezování zemědělské výroby v EU v praxi přinese jen dvě možnosti. EU buď
povolí více dovozů ze zemí mimo Unii. Na čemž pilně pracovala už před zveřejněním F2F. Nebo
přijde prudké zdražení potravin. O tom, že nejde o planou výhrůžku, se můžeme nyní přesvědčit na
růstu cen potravin na pultech maloobchodů, k němuž došlo kvůli problémům s přepravou a
nedostatkem dovozových obalů, způsobených pandemii COVID-19.

Kdyby tento plán Komise zveřejnila před pandemií, podezíral bych je jen z ideologické zaslepenosti.
Mohl bych si myslet, že to jsou „tržní fundamentalisté“, kteří chtějí umožnit dovoz levnějších
potravin ze zámoří. Bez ohledu na kvalitu a bezpečnost pro spotřebitele. V době, kdy se všichni
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spotřebitelé v EU na vlastních peněženkách přesvědčili, jak nebezpečné je být závislý na dovozech,
považuji spuštění projednávání tohoto plánu za příznak systémové zkorumpovanosti vedení EU.

Obří nadnárodní korporace, které vydělávají miliardy eur na dovozech ze zemí mimo EU, investovaly
hodně peněz nejen do mediální kampaně o škodlivosti zemědělství pro „klima“. A nadnárodní
korporace, kterým jde EU po celou dobu své existence na ruku, nechtějí, aby nějaká pandemie
zmařila jejich plán, jak ještě více vydělat na dovozech potravin do EU. Zájmy spotřebitelů i malých
evropských zemědělců, jimiž se Komise neustále zaklíná, ji ve skutečnosti vůbec nezajímají. Včera se
ukázalo, že pandemie nic nezměnila. Zájmy na odstranění venkovských zemědělských družstev i
malých rodinných farem jsou v Bruselu stále přítomné. A eurokraté následkem pandemie rovněž
nikam nezmizeli. Naplno se ukázalo, že udělají vše proto, aby evropský trh předali do rukou dovozců
z USA a z jižní Ameriky.

Výpadek evropské výroby potravin, který hodlá Komise způsobit novými předpisy, které chce
prosadit v rámci akce F2F, rozhodně nepovedou k lepšímu životnímu prostředí. Zemědělští vědci
spočítali, že na plánované zvýšení vývozů potravin do EU bude jinde ve světě nutné získat 1,5
milionu hektarů půdy. Což bude znamenat ještě rychlejší kácení a vypalovaní tropických deštných
pralesů.


